
Protokół nr 5.2011 
ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Górzyca: 

odbytego w dniu 28 kwietnia 2011 r. o godz. 1500 
w  sali narad Centrum Spotkań Polsko-Niemieckich  w Górzycy  

ul. Polna 8/1. 
 

1) Komisji Rewizyjnej; 
2) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej; 
3) Komisji Sfery Socjalnej. 
 
W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 
Krzysztof Bańka udział wzięli członkowie poszczególnych Komisji zgodnie z 
listami obecności, stanowiącymi załącznik do niniejszego protokołu, oraz 
zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Bańka o godzinie 1500 otworzył 
posiedzenie Komisji i po powitaniu członków Komisji i gości oświadczył iż 
zgodnie z listami obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych 
Rady Gminy Górzyca /listy obecności w załączeniu. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
posiedzenia. 
 
Następnie Przewodniczący Rady  przedstawił  porządek posiedzenia. 

 
Porządek obrad: 
 

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  XXXVII/23/10 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie zarządzenia poboru 
podatków w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia 
wysokości ich wynagrodzenia.  

2. Projekt uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Górzyca 
uprawnień do ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne              
o charakterze użyteczności publicznej oraz za korzystanie z obiektów 
użyteczności publicznej Gminy Górzyca. 

3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 
2010 r., w tym z działalności Środowiskowego Domu Samopomocowego 
oraz z realizacji świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego. 

4. Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej                     
w Górzycy za 2010 rok.  

5. Wolne wnioski i informacje. 
 

Realizacja porządku obrad: 

 



 
Ad. 1 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  XXXVII/23/10 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 26 marca 2010 r. w sprawie zarządzenia poboru podatków w 
drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości ich 
wynagrodzenia.  
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Inspektor ds. podatków, opłat i funduszy 
strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko.  Poinformował, że zgodnie z art. 18 
ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 
2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) do wyłącznej  właściwości rady gminy 
należy podejmowanie uchwał w sprawach podatków i opłat w granicach 
określonych  w odrębnych ustawach (ustawa o podatkach i opłatach  lokalnych, 
podatek rolny). Zgodnie z art. 6 b ustawy z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku 
rolnym  (Dz.U. z 2006 Nr 136 poz. 969) oraz art. 6 ust 8 ustawy z dnia 30 
października 2002 o podatku leśnym (Dz.U.  z 2002, Nr 200  poz. 1682 z późn. 
zm.) art. 6 ust. 12, art. 14 pkt 3 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach                                     
i opłatach lokalnych Rada gminy może zarządzać pobór podatku rolnego oraz 
leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa oraz określać inkasentów                     
i wysokość wynagrodzenia za inkaso. 
 
Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady Gminy omawiany projekt 
uchwały  poddał pod opinię komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki 
komunalnej. 
 
W wyniku głosowania jawnego komisja rozwoju gospodarczego i gospodarki 
komunalnej wynikiem 5 głosów „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad. 2 
Projekt uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Górzyca uprawnień do 
ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne  o charakterze użyteczności 
publicznej oraz za korzystanie z obiektów użyteczności publicznej Gminy 
Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Kierownik Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Zbigniew Nerko. W uzasadnieniu poinformował, że zgodnie z art. 
4 ust. 1 pkt 2 ustawy o gospodarce komunalnej organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego stanowi o wysokości cen i opłat albo o sposobie 
ustalania cen i opłat za usługi komunalne o charakterze użyteczności  publicznej 
jednostek samorządu terytorialnego. Ustawodawca w ustępie 2 tego przepisu 
przewidział możliwość powierzenia tych uprawnień organowi wykonawczemu 
jednostki samorządu terytorialnego - wójtowi gminy. Powierzenie uprawnień 

 



przyspieszy tok postępowania przy ustalaniu i zmianie cen i opłat w zakresie 
usług świadczonych na cmentarzach komunalnych Gminy Górzyca. 
 
Z uwagi na brak dyskusji Przewodniczący Rady Gminy omawiany projekt 
uchwały  poddał pod opinię komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki 
komunalnej. 
 
W wyniku głosowania jawnego komisja rozwoju gospodarczego i gospodarki 
komunalnej wynikiem 5 głosów „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
Ad. 3 
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 2010 r., 
w tym z działalności Środowiskowego Domu Samopomocowego oraz z 
realizacji świadczeń rodzinnych i funduszu alimentacyjnego. 
 
Sprawozdanie  przedstawiła i omówiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 
Edyta Danicka. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję . 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że w treści sprawozdania na str. 5 jest 
stosowany zapis: „ochrona macierzyństwa”. Co to oznacza? 
Kierownik OPS odpowiedziała, że zgodnie z ustawą o pomocy społecznej jest to 
jeden z czynników kwalifikujący do świadczeń pomocy społecznej i dosłownie 
oznacza występowanie macierzyństwa.  
 
- Radny Ryszard Dębiński spytał czy dotacje na zadania zlecone przekazywane 
są przez Wojewodę Lubuskiego terminowo? 
Kierownik OPS odpowiedziała, że subwencja na zadania zlecone przekazywana 
jest terminowo przez Lubuski Urząd Wojewódzki w miesięcznych transzach. 
 
- Radna Anna Wasilewska – w sprawozdaniu jest informacja, że ze świadczeń 
pomocy społecznej korzysta 17,53%  mieszkańców gminy. Czy w porównaniu  
z innymi gminami jest to wysoki wskaźnik? 
Kierownik OPS odpowiedziała, że ta liczba jest podobna do innych sąsiednich 
gmin. 
 
- Radny Artur Koncik – na stronie 6 poz. 9 sprawozdania są wykazane płace 
dwóch pracowników? 
Kierownik OPS odpowiedziała, że są to płace dwóch pracowników socjalnych, 
których płace są refundowane przez LUW. Średnia płaca to 1700 zł w tym 
dodatek 250 zł za pracę w terenie. 

 



- Radny Franciszek Kamiński spytał czy środki niewykorzystane w danym roku 
kalendarzowym przechodzą na rok kolejny? 
Kierownik OPS odpowiedziała, że niewykorzystane środki są odprowadzane do 
LUW. 
 
- Radny Artur Koncik spytał jak realizowana jest pomoc rzeczowa – zakupy? 
Kierownik OPS odpowiedziała, że w niektórych przypadkach, aby pomoc 
społeczna była wykorzystana właściwie jest decyzja o realizacji jej w naturze. 
Jest to pomoc w formie: otwartego konta w sklepie, gdzie podopieczny może 
realizować zakupy, są dokonywane opłaty bezpośrednio na konto lub pomoc 
rzeczowa. Zdarza się, że otrzymana pomoc rzeczowa jest spieniężana przez 
podopiecznego, nie jesteśmy w stanie temu zapobiec, ale jeżeli są takie sygnały 
ośrodek reaguje. 
 
Radny Sławomir Franczak przybył na posiedzenie komisji – obecnych jest 15 
radnych (członek komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej). 
 
- Radna Janina Bryl w sprawozdaniu jest informacja na str. 4 o 4 podopiecznych 
w Domach Pomocy Społecznej. Co to znaczy? Ponadto spytała jak realizowana 
jest pomoc w formie dożywiania dla rodzin? 
Kierownik OPS odpowiedziała, że ośrodek pokrywa część kosztów za 
podopiecznych z terenu Gminy Górzyca, umieszczonych w DPS. Dożywianie 
dla rodzin jest realizowane w formie dożywiania dzieci w szkołach, ponadto są 
też również udzielane zasiłki celowe na ten cel. 
 
- Radna Janina Bryl spytała jak realizowane są usługi opiekuńcze? 
Kierownik OPS odpowiedziała, że usługi opiekuńcze realizowane są na zasadzie 
pomocy sąsiedzkiej. Ośrodek pokrywa niewielkie koszta, ale również 
podopieczny (rodzina)  uczestniczy w kosztach tej usługi. 
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy omawiane 
sprawozdanie  poddał pod opinię komisji sfery socjalnej. 
 
W wyniku głosowania jawnego sfery socjalnej wynikiem 5 głosów „za” 
pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej w Górzycy za 
2010 rok.  
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Kierownik Zakładu Gospodarki 
Komunalnej Zbigniew Nerko.  
 

 



Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
- Radny Krzysztof Urbański spytał czy są duże zaległości w płatnościach za 
wodę i ścieki? 
Kierownik ZGK odpowiedział, że w sprawozdaniu jest informacja na ten temat. 
Na dzień 31 grudnia 2010 r. zaległości w płatnościach za wodę i ścieki wynosiła 
18.404,15 zł. Dodał, że są trudności w ściągnięciu tych pieniędzy. 
 
- Radny Ireneusz Grzesiak spytał dlaczego nie stosuje się odcięcia instalacji 
wodno-kanalizacyjnej w przypadkach gdy ktoś nie płaci za wodę i ścieki? 
Dlaczego ZGK nie występuje do komornika o zajęcia mienia dłużników? 
Kierownik ZGK odpowiedział, że ustawa nie pozwala na pozbawienie dostępu 
do wody. Zajęcie mienia przez komornika jest to trudny temat i nie rozwiąże 
problemu dłużników.  
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że może stosowanie tzw. „karnych 
przesiedleń” (do wydzielonych przez gminę mieszkań) dłużników poprawi 
sytuację w tej kwestii. 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie posiadamy takich mieszkań, a osoby nie 
płacące na pewno w dalszym ciągu nie będą płaciły. 
 
- Radna Janina Bryl stwierdziła, że w sprawozdaniu wykazane są mniejsze 
dochody zakładu od wydatków. Spytała skąd jest pokrycie tej różnicy? 
Kierownik ZGK odpowiedział, że jest to dofinansowanie Urzędu Gminy. ZGK 
realizuje zadania gminy, poprzez wykonywanie remontów i innych prac na 
rzecz gminy. W rozliczeniu eliminuje się podatek VAT. 
 
- Radny Krzysztof Krupa poruszył temat pobierania opłat targowych za sprzedaż 
na targowisku. Stwierdził, że jest to zaniedbywane. 
Kierownik ZGK odpowiedział, że ten temat realizuje pracownik ZGK pan 
Walczyński. 
Wójt Gminy w uzupełnieniu dodał, że po nowelizacji ustawy w tej sprawie 
opracowana będzie uchwała dająca upoważnienie nie tylko sołtysom do 
pobierania opłat targowych. Stwierdził, że nie zawsze jesteśmy wychwycić 
wszystkich sprzedających, ale będziemy starali się usprawnić ten temat. 
 
- Radny Rafał Baran spytał, czy ZGK korzysta z dofinansowania UE w ramach 
projektów? 
Wójt Gminy odpowiedział, że ZGK jest jednostką organizacyjną gminy i nie 
może korzystać z tych form wsparcia. 
 
- Radny Paweł Raźny spytał czego dotyczy wykazany w sprawozdaniu czynsz 
dzierżawny? 

 



Kierownik ZGK odpowiedział, że jest to dzierżawa mieszkań. 
 
- Radny Krzysztof Urbański spytał czy jest możliwość zakupu krzyża na 
cmentarz komunalny w Pamięcinie w związku z realizacją pkt 3 sprawozdania? 
Kierownik ZGK odpowiedział, że nie możemy zakupić, ale zakład może pomóc 
przy wykonaniu krzyża. 
 
- Radny Paweł Raźny spytał ilu skazanych z wyrokiem nieodpłatnych prac 
społecznie-użytecznych, odbywa wyrok w ZGK? 
Kierownik ZGK odpowiedział, że około 30-40% skazanych odbywa wyrok w 
ZGK i wykonują oni proste prace porządkowe. 
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy omawiane 
sprawozdanie  poddał pod opinię komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki 
komunalnej. 
 
W wyniku głosowania jawnego rozwoju gospodarczego i gospodarki 
komunalnej wynikiem 6 głosów „za” pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. 
 
Ad. 5 
Wolne wnioski i informacje.  
 
1) Wójt Gminy poinformował, że złoży wniosek o wprowadzenie zmian w 
porządku obrad VIII sesji  Rady Gminy Górzyca poprzez dodanie do punktu 5 
punkt 5a. o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i wysokości 
dotacji z budżetu Gminy Górzyca dla Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. 
Narodzenia NMP w Laskach Lubuskich”. 
Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej 
Agnieszka Malecka omówiła projekt ww. uchwały. 
 
Radna Anna Wasilewska spytała, czy do końca roku zdąży się z wykonaniem 
wszystkich prac remontowych w kościele w Laskach Lubuskich zgodnie z 
projektem? 
Wójt odpowiedział, że na pewno tak. 
 
2) Przewodniczący Rady Gminy przypomniał radnym, że 31 kwietnia 2011 r. 
upływa termin składania oświadczeń majątkowych. 
 
3) Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym treść pisma Zespołu Szkół 
w Górzycy o dofinansowanie wycieczki dla klasy gimnazjalnej do Warszawy. 
Stwierdził, że ten temat zostanie omówiony z radnymi po posiedzeniu komisji. 
 

 



4) Radny Krzysztof Urbański spytał czy jest możliwa zmiana sposobu 
pobierania podatków. Radny zaproponował, aby płatność podatków możliwa był 
na blankietach np. w formie książeczki opłat. Jest duże zużycie papieru na 
pokwitowania jak również prowizja inkasentów pochłania koszta, a taniej 
byłoby dokonać płatności na konto bezpośrednio w banku. 
Skarbnik Gminy w odpowiedzi poinformowała, że podatki płacone są zgodnie z 
decyzją podatkową. Podatnik może dokonać płatności bezpośrednio w banku jak 
równie w kasie Urzędu Gminy lub u sołtysa, który jest upoważniony do tych 
czynności. Inkaso jest płacone w przypadkach płatności podatku sołtysowi. 
Podatnik może sam wybrać sposób płatności, jednak płatność w banku czy kasie 
UG wiąże się z dotarciem do Górzycy, a dla niektórych osób jest to problem. 
 
5) Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść pisma Związku Nauczycielstwa 
Polskiego Oddz. w Słubicach, w którym wzywa się Radę Gminy Górzyca do 
usunięcia naruszenia prawa w związku z podjętymi uchwałami w sprawie 
likwidacji szkół. 
 
Z uwagi na wyczerpanie porządku posiedzenia komisji oraz brak dalszych 
wniosków Przewodniczący Rady Gminy zakończył posiedzenie.  Godzina 1245. 
   

Przewodniczący Rady Gminy 
       (-) Krzysztof Bańka 
 
Na tym Protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 

 


